
В статье обоснована значимость учета специфики национального состава населения в 

правоохранительной деятельности как необходимого условия обеспечения социальной 

стабильности многонационального государства. На основе систематизации большого массива 

материала в контексте реализации национальной политики государства рассмотрена практика 

подготовки национальных кадров милиции, охарактеризована сложная и противоречивая роль 

политики так называемой коренизации.  

In the article the importance of registration of the national population’s structure is explained in the 

activity of law enforcement as necessary condition for ensuring social stability of the multinational state. 

On the basis of systematization of the large material  practice of national militia staff’s training was 

considered in the context of state’s national realization and contradictory role of so-called policy of 

indigenization was characterized. 


